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Magyar-bolgár 
külügyminiszteri tárgyalások 

Szünetel Összehívták az MSZMP 
a Gromiko—Bahr Központi Bizottságának 

megbeszélés ülését 

Tárgyalóasztalnál, Szófiában 

Szófiában, a Lozeneci kor- A magyar és a bolgár kül-
mányrezidencián kedden ügyminiszter tárgyalásain a 
reggel megkezdődtek Péter két ország kapcsolatainak 
János magyar és Ivan Ba- kérdései kerülnek minde-
sev bolgár külügyminiszter nekelőtt terítékre, de meg-
hivatalos tárgyalásai. A beszéléseket folytatnak a 
megbeszéléseken magyar nemzetközi politikai helyzet 
részről Roska István nagy- időszerű kérdéseiről is, kü-
követ, Jakus Jenő külügy- lönös tekintettel az európai 
minisztériumi csoportfőnök, biztonság problémakörére. 
Kádas István. Matusek Ti- péter János keddi prog-
vadar. Oláh József és Ran- r a m j á b a tartozott a délelőtti 
de Jenő foosztályvezetők, va- hivatalos megbeszélések be-
lamint Rákosi Gábor bolgár f e j e z é s e után, hogv megko-
referens vész még részt. A S Z Orúzta Georgi Dimitrov-
bolgár fél képviseletében je- nak, a bolgár és a nemzet-J- lássál két óra hosszat 
len van a tárgyalásokon közi munkásosztály kimágas- tott. 
Ivan Popov külügyminisz- ló alakjának mauzóleumát, 
ter-helyettes, Vaszil Bogda- majd ezt követően Georgi 
nov budapesti nagykövet, Trajkovnál, a bolgár nem-
Nikolaj Mincsev, Aszen Nej- zetgyűlés elnökénél tett lá-
gov, Sztanko Rangelov és togatása. Este Ivan Basev 
Zdravko Dimov osztályveze- külügyminiszter hivatalos 
tők, továbbá Georgi Pange- vacsorát adott Péter János 
lov magyar referens. tiszteletére. 

Kedden Gromiko szovjet 
| külügyminiszter és Egon 

Bahr, az NSZK kancellári 
hivatalának államtitkára 
újabb megbeszélést tartott 
azoknak a tárgyalásoknak 
keretében, amelyet a két fél 
az erőszakról való lemon-
dásról és az ezzel összefüggő 
kérdésekről kezdett. A más-
fél órás megbeszélésen, 
amelyre ezúttal is a szovjet 
külügyminisztériumban ke-
rült sor, a tárgyalópartnerek 
megállapodtak abban, hogy 
megbeszéléssorozatukba szü-
netet iktatnak. A tárgyalások 
újabb „menete" — moszkvai 
nyugatnémet körök szerint 
— egy-másfé l hét múlva 
kezdődik. 

( Egon Bahr, ma utazik el 
! Moszkvából. A szovjet fővá-

rosban remélik, hogy a nyu-
gatnémet partner az eddigi-
nél realisztikusabb szel lem-
ben dolgozza majd ki állás-
pontját. 

A Magyar Szocialista Munkáspárt Központi Bizott-
ságának ülését február 18-ra. szerdára összehívták. A Po-
litikai Bizottság az időszerű nemzetközi kérdéseknek, va-
lamint az ifjúság és nőpolitikái munka helyzetének, to-
vábbá egyéb kérdéseknek a megvitatását javasolja. 

Ünnepség a magyar-szovjet 
baráti egyez meny évfordulóján 

Felújította munkáját 
a genfi értekezlet 

Tizenöt hetes szünet után sének szerinte sem Röny-
kedden felújította munkáját nyű feladatát. 
Genfben a huszonötjiataimi Ami a vegyi- és bakterio-
leszcrelésl értekezlet, amely- lógiai fegyverek betiltását il-

A Magyar—Szovjet Baráti 
Társaság budapesti e lnöksé-
ge kedden a Központi Sta-
tisztikai Hivatal tanácster-
mében ünnepséget rendezett 
a magyar—szovjet barátsági 
együttműködési és kölcsönös 
segítségnyújtási egyezmény 
aláírásának 22. évfordulója 
alkalmából. 

Huszár István államtitkár, 
a Központi Statisztikai Hi -
vatal e lnöke ünnepi beszédé-
ben méltatta az egyezmény 
történelmi jelentőségét. Fel-
szólalt az ünnepségen Sz. Sz. 
Szatucsin. a budapesti szov-
jet nagykövetség tanácsosa. 

nek 449. ülése az amerikai, 
szovjet és mexikói felszóla-

tar-

m 

Veteránok kitüntetése 

leti, az amerikai küldöttség 
vezetője kilátásba helyezte a 
szóban forgó fegyverek há-
borús alkalmazását betiltó 
1925-ös genfi konvenció ra-
tifikálását, amivel az Egye-
sült Ál lamok négy és fél év-

Gerard Smith nagykövet, 
az amerikai küldöttség veze-
tője beszédében két • helyen tizede adósa az emberiség-
is foglalkozott a világ rend- nek. 
kívül magas fegyverkezési Smith a vegyi fegyvereket 
kiadásaival, amelyek a múlt taktikai, a biológiai fegyve-
évben 200 milliárd dollárt reket stratégiai fegyverek-
tettek ki, vagyis akkora ösz- n e k minősítette, hogy ketté-
szeget, mint amennyit föl- választhassa kezelésmódjukat 
dünk országai közoktatás- és és csak a biológiai hadvi-
közegészségügyre fordítanak. s e l é s t minősítette betiltha-

Helsinki volt az amerikai tónak. 
diplomata egyik fő beszéd-
témája. A szovjet—amerikai 
stratégiai fegyverkorlátozási 
tárgyalásokkal kapcsolatban 
méltatta a felek rugalmassá-
gát, megértő szel lemét és 
a tárgyhoz való ragaszkodá-
sát. Kifejezte azt a remé-

A föld alatti atomfegyver-
(Folytatás a 2. oldalon.) 

Üdvözlő távirat 
Odesszából 

A magyar—szovjet barátsági egyezmény aláírásának 
évfordulója alkalmából N. Nyeizveszinij, Ukrajna Kom-
munista Pártja Odessza városi bizottságának első titkára 
és V. Surko, Odessza városi tanácsának v b elnöke Sípos 
Gézának, a Szeged városi pártbizottság első titkáranak és 
dr. Biczó Györgynek, a szegedi m. j. városi tanács v b e l -
nökének küldött táviratukban köszöntik Szeged lakossá-
gát. A szovjet testvérvárosból tegnap érkezett távirat 
szövege: 

— Az eltelt évek kétségbevonhatatlan bizonyossággal 
igazolták a s z o v j e t - m a g y a r szerződés erejét és é letké-
pességét. Az okmány rögzíti a két országnak a szocializ-
mus és a kommunizmus építésében, a népek békéjének é s 
biztonságának érdekében kifejtett sokoldalú és gyümöl-
csöző együttműködését. E kiemelkedő fontosságú évfor-
duló előestéjén Ukrajna Kommunista Pártjának Odessza 
városi bizottsága és Odessza tanácsának végrehajtó bi-
zottsága. Odessza minden polgára szívélyes üdvözletét 
küldi Önöknek, testvérvárosunk. Szeged dolgozóinak 

— Kívánunk önöknek , drága magyar barátaink, újabb 
nagy sikereket a szocialista építésben. Erősödjenek és bő-
vüljenek tovább testvérvárosaink baráti kapcsolatai! 

— Éljen a megbonthatatlan szovjet—magyar barátság! 

Kedden a moszkvai m a - met és az adományozásról 
gyar nagykövetségen nép- szóló díszes oklevelet. 
köztársaságunk Elnöki Ta- A kitüntetettek nevében „vét "hosv "az áDrilisban e'se-
nácsának megbízásából Csa- U i t z B é I a m o n d o t t köszöne- h ° g y 3 2 a P n h s b a n ^ 
ba Ferenc ideiglenes ügyvivő t e t E z t követően a nagykó-
Magyar Erzsébetnek. Uitz t - ve t e r ánok ba rá t i 
Bélának, Mácza Jánosnak és A e t s e S e n a veteránok öa ati 
Pusztai Gazda Jenőnek, a heszélgetes kereteben ídez-
magyar kommunista mozga- ték fel a több mint fél év-
lom és a Tanácsköztársaság századdal ezelőtti harcok 
veteránjainak átnyújtotta a emlékét és a jövőre vonat-
tanácsköztársasági emiékér- kozó terveiket. (MTI) 

dékes bécsi forduló előre-
haladást hoz olyan meg-
egyezés irányába, amely „ér-
dekünkben áll és amelyhez 
közös érdekek fűződnek". 

Mint várható volt, a gen-
fi értekezlet témái közül 
Smith első helyre tette a 
tengerfenék atommeptesité-

Influenzahelyzet Szegeden 
Megnőtt a forgalom az or- képest 37 százalékkal több, mozatlan alma, a csipkebo-

vosi rendelőkben, kétségkí- s 1026 beteg került miatta gyótea és csipkeszörp szin-
vül emelkedett a betegek táppénzes ál lományba. Az tén vitamindús, valamint a 
száma. Erősödött-e Szegeden abszolút számot tekintve Sze- mirelite-főzelékek, ha az 
az influenzajárvány? — ezt ged lakosságához képest ez utasítás szerint készítjük el. 
kérdeztük dr. Vetró János- nem sok. Szövődmény 135 Fontos a helyes öltözködés 
tói. a KÖJÁL szegedi igaz- betegnél volt, az elmúlt hé- (rétegesen, az időjárásnak 
gató-főorvosától. ten ketten kerültek influen- megfelelően) ez különösen 

— Kétségkívül emelkedett z a v a l kórházba. Több mint gyerekeknél lényeges, vala-
a megbetegedések szama a « z esetben a kitenyésztett mint idősebb és szívbeteg 
műit héten - mondotta virustörzs A - 2 - e s volt (a embereknel - rajuk nezve 
azonban a járvány még min- Kong Kong-i). veszelyesebb ez a betegseg. 
dia nem erős méreteiben — Milyen megelőző mod- Kerüljük a tömeget es foko-
nem hasonlítható például a szereket javasolhatunk az zottabban ügyeljünk a sze-
budapestihez. Mindemellett egeszsegeseknek? , melyt tisztasagra, gyakran 

— Elsősorban a helyes táp- szellőztessünk 

A negyedik ötéves terv végéig: 

fl lakosság 68 százatékát 
kell ellátni közműves ivóvízzel 

Az MSZMP Pest megyei 
bizottságának székházában 
kedden országos 

rendezéseinek építésére. Ez terület 6,4 százalékára nö-
év végére a lakosság 55 szá- vekedjen az öntözhető terü-

vízgazdál- zaléka részesülhet közműves let. 
A negyedik ötéves kodási tanácskozást tartol- vízellátásban, 28 százaléka 

tak. Ez az első olyan orszá- pedig csatornázási szolgál 

a betegségek lefolyása ed- lakásunkban 

tervre 
javasolt előirányzatok sze-
rint 1975-ig a lakosság 63 
százalékát kell ellátni köz-
műves ivóvízzel. 38 százalé-
kát pedig csatornázási szol-

társulatok képviselői tékű vízellátási és csatorná- gáltatással. Ezen belül gyor-

gos megbeszélés, amelyen a 
vízügyi szolgálat intézmé-

tatásban. A harmadik ötéves 
tervben egyébként a koráb-

nyei és vállalatai, a megyei ban előirányzott nyolc he 
tanácsok és a vizgazdálko- lyett 11,5 milliárd forint ér-
dasi d _ 
együtt tárgyaltak az ágazat zási beruházás valósul meg. sabb ütemben kell fej leszte-
feladatairól. 

Dégen Imre 
A víznyerési lehetőségek 

államtitkár, szűkűiése azonban lényege-
az Országos Vízügyi Hivatal sen növeli a vízműépítés 
elnöke adott tájékoztatást az költségeit, A lakosság min-

den további egy százaléká-
500 millió. 

ágazat fejlesztésének tenni 
valóiról, az idéi tervekről és nak vízellátása 
a negyedik ötéves tervre ja-
vasolt előirányzatokról. El-
mondotta. hogy a vízgazdál-

ni a legfontosabb üdülőöve-
zetek közműveit . Fo-ntos 
feladat, hogy 1971-től 1975-ig 
legalább 210 000 holddal nö-
vekedjenek az öntözésre be-
lendezett területek. A z ár-

a csatornázási szolgáltatás vízvédekezési biztonság fo -
hasonló arányú növelése pe- kozására mintegy 400 kiló-
dig egymilliárd forintba ke- méter hosszú régi töltés 

kodés fejlesztésére az idén Kii- A pénzügyi előirányzat megerősítését tervezik. Ezen-
a tavalyi 4.7 helyett 5.4 mil-
liárd forint értékű beruhá-
zást irányoztak elő. 

Legerőteljesebb a fejlődés n y e g a s b °v í tése . 
a vízellátásban és a csator-

dig enyhe volt. De beszél- lálkozás a lényeg — felelte és a munkahelyen, 
jenek a számok: a 7. hé- a főorvos —, a C-vi tamin- A kórházakban, kliniká-
ién — február 9—14-ig — a dús étrend. A citrom és a kon tart a látogatási tilalom, 
körzeti rendelőkben 16 137 narancs után a legbősége- kérik a betegek hozzátarto- [ ü á r d forintot költenek a vá-
beteg fordult mea. hét szá- sebb és emellett legolcsóbb zóit, értsék meg. hogy ez a . r o s o k a f a l v a k ^ i p a r i 
zalékkal több, mint az elő- vitaminforrás a savanyitott fcjetegek védelmét szolgál-
ző héten. Közülük 1439 volt hordóskáposzta, lehetőleg ja. 
influenzás, az előző hetihez nyersen fogyasszuk. A há- P. Sz. M. 

növelésénél is sürgősebb kívül 100 kilométer hosszú 
feladat azonban a víz- és folyómeder és mintegy hat-
csatornaépítési kapacitás lé- ezer kilométernyi patakme-

o"er szabályozását, rendezé-
A mezőgazdaság vízhasz- rét irányozták elő. 

názásban. Az idén 3,4 mii- nosító főműveinek fejlesz- A nagy feladatok megva-
tésével az idén lehetővé vá- lósításához fokozott ü tem-
ük, hogy ujabb tízezer hek-
tárnyi területet rendezzenek ben, évente 18 százalékkal 

üzemek víz- és csatornamű- be öntözésre, s ezzel 440 000 k e l 1 növelni a vízépítési ka-
veinek, szennyvíztisztító be- hektárra, azaz a megművel t pacitast. 


